
1 
 

Protokół Nr XLIX / 10 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 22 lutego 2010r. 

XLIX Sesja Rady Powiatu odbyła się 22 lutego 2010r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta 

przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr l do 

protokołu). 

Ad.1  

Otwarcie XLIX Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły około godz. 1350. Obrady otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński. 

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę p. Stanisława Czajkę, pozostałych 

Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, Radcę Prawnego p. Macieja 

Sikorskiego, kierowników jednostek powiatowych i naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego (lista obecności stanowi załącznik nr 2) 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  3). Nieobecni byli radni: 

Damian Godziński i Anna Stoklasa. 

Ad. 3 

Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę radnego Zbigniewa Buzanowskiego. Zapytał czy 

kandydat wyraża zgodę na pełnienie funkcji. Radny wyraził zgodę. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Buzanowski pełnił funkcję 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, wszyscy głosowali za tym, aby p. 

Buzanowski pełnił funkcję sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). 

Następnie odczytał wniosek Zarządu w sprawie korekty do budżetu (załącznik nr 5) 

Przewodniczący zapytał czy są pytania lub inne propozycje do porządku. Nikt się nie zgłosił. 
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Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia wniosku Zarządu. Głosowało 15 radnych, 

wniosek przyjęto jednogłośnie. 

Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 15 

radnych, porządek przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad XLVIII Sesji był radny Jan Czapliński. 

Zapytał czy radny wnosi uwagi do protokołu. 

Radny Czapliński odpowiedział, że nie wnosi uwag do protokołu i wnioskuje o jego przyjęcie. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLVIII/10. Głosowało 

15 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 25 stycznia 2010r. do 21 lutego 2010r. stanowi 

załącznik nr 6. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 18 i 25 stycznia 2010r. radni otrzymali w 

materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań.  

Radni nie zgłosili wniosków, interpelacji lub zapytań. 

Ad. 8 

Zapoznanie z rocznymi sprawozdaniami z działalności: 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali pisemne sprawozdania jednostek w 

materiałach sesyjnych. Zaproponował, żeby przejść od razu do zadawania pytań.  

a) Komenda Powiatowa Policji w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim 

wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu za 

2009r. stanowi załącznik nr 7. 
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Starosta złożył gratulacje p. Mieczysławowi Wójcikowi z okazji wygrania konkursu na 

stanowisko Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim. Zapytał czy 

oznacza to, że p. Wójcik zamierza na dłużej związać się z Nowym Miastem. 

P. Wójcik odpowiedział, że tak. 

Radny Ryszard Figurski powiedział, że cieszy informacja iż w powiecie spada przestępczość. 

Niepokoi natomiast fakt, że wzrasta ilość osób prowadzących pojazdy w stanie nietrzeźwym i 

przekraczających prędkość. Radny zapytał czy zdaniem p. Komendanta polskie prawo w tym 

zakresie jest zbyt łagodne, pobłażliwe w stosunku do tych osób. Jeśli tak, co należałoby 

zrobić, żeby ten stan poprawić. 

P. Komendant odpowiedział, że jeżeli chodzi o prędkość i alkohol – są to tematy trudne w 

tym sensie, że nie wiadomo czy na statystyki wpływa fakt, że policja i inne służby lepiej 

działają czy też społeczeństwo częściej sięga alkohol i siada za kierownicą. Jeżeli chodzi o 

polskie prawo – jest to temat o którym dyskutuje się od lat. Niektórzy uważają, że należy 

zaostrzać kary za tego typu wykroczenia i przestępstwa, inni są zdania że należy iść w 

kierunku profilaktyki miękkiej. Zdaniem p. Komendanta należałoby pójść w obydwu 

kierunkach – z jednej strony poprawiać system prawny, niekoniecznie poprzez zaostrzanie 

sankcji, z drugiej – działać profilaktycznie. Policja na pewno takie działania będzie 

podejmować. Będzie też starać się zwiększać ilość kontroli prędkości oraz kontroli 

kierowców pod kątem trzeźwości. Tym bardziej, że dziś wydarzył się kolejny tragiczny 

wypadek na drodze krajowej nr 15. Nieco lepsze warunki jazdy powodują, że kierowcy 

pozwalają sobie na szybszą jazdę, a ta jest niestety podstawową przyczyną poważnych 

wypadków drogowych. 

Radna Danuta Mazurkiewicz zapytała, czy policja bada również kierowców na obecność 

narkotyków.  

P. Komendant odpowiedział, że tak, policja posiada narkotesty, z tym że wskazują one 

jedynie na obecność narkotyków we krwi, potem trzeba to potwierdzić badaniami lekarskimi. 

Coraz częściej zdarza się, że kierowcy znajdują się pod wpływem narkotyków.  

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że ze sprawozdania wynika iż zanotowano wzrost 

zdarzeń związanych z przeciwdziałaniem narkomanii. Pozytywne jest to, że w szkołach 

takich zdarzeń nie zanotowano. Radny zapytał, gdzie w takim razie dochodzi do tego typu 

zdarzeń. 

P. Komendant odpowiedział, że szkoły to jedno z wielu miejsc gdzie policja podejmuje 

działania. Jeżeli chodzi o zwalczanie narkomanii, chodzi tu głównie o działania kryminalne, 
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operacyjne. W wyniku tych działań policja zatrzymuje osoby, które posiadają lub handlują 

narkotykami. Policji szczególnie zależy na wykryciu dilerów.  

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do p. Komendanta. Radni nie mieli pytań. 

P. Komendant powiedział, że w ubiegłym roku problemem była mniejsza ilość policjantów 

pełniących służbę patrolową. Wpływ na to miały także sprawy medialne, ponieważ dwóch 

policjantów oddelegowano do służby w innych jednostkach, natomiast jeden jest zawieszony 

w czynnościach. Jednym z priorytetów komendy w 2010r. będzie skierowanie jak największej 

ilości policjantów do służby patrolowej. Policjanci powinni być widoczni, dostępni. 

Dzielnicowi powinni utrzymywać kontakt z sołtysami, społecznością lokalną. Wykrywalność 

przestępstw rośnie z roku na rok, ale na pewno nie będzie tak zawsze, bo nie da się osiągnąć 

100% wykrywalności. Należy mieć nadzieję, że jeżeli nastąpi spadek, to nie będzie on duży. 

P. Wójcik poinformował, że do konkursu o stanowisko komendanta stanął sam. Tym niemniej 

cała procedurę musiał przejść, bo takie są wymagania. Z bieżących informacji ważna jest 

również ta, że w ostatnich dniach trzech policjantów złożyło raporty o przejściu na emeryturę 

z dniem 26 lutego br. Jednym z nich jest Zastępca Komendanta – p. Janusz Browalski. 

Pozostali policjanci to dyżurny komendy i dzielnicowy z rejonu gminy Grodziczno. 

Uzupełnienie wakatów stanowi pewien dylemat, zwłaszcza jeżeli chodzi o stanowisko 

Zastępcy Komendanta. Jest to stanowisko kluczowe, ponieważ sprawuje nadzór nad pionem 

kryminalnym. Należy znaleźć godnego zastępcę p. Browalskiego, aby komenda osiągała tak 

dobre wyniki jak do tej pory.  

Z sali obrad wyszli: radna Danuta Mazurkiewicz i Wicestarosta. 

b) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim 

Informacja o stanie bezpieczeństwa Powiatu Nowomiejskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej stanowi załącznik nr 8. 

Radny Figurski zapytał w jakim stopniu nowomiejska komenda jest przygotowana do 

ewentualnego zagrożenia powodzią. 

Starosta poinformował, że w ubiegłym tygodniu obradował wojewódzki zespół zarządzania 

kryzysowego poszerzony o samorządowców z terenów zagrożonych ewentualną powodzią. 

Starosta również uczestniczył w tym posiedzeniu. Jeżeli chodzi o stan wód Drwęcy, na 

obecną chwilę stan jest dobry. Ponadto, Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych 

udrażnia Groblicę. Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego również odbył posiedzenie. 

Z posiedzenia tego wypłynęły wnioski, które przekazano Burmistrzowi Nowego Miasta. 

Dotyczyły m.in. zgromadzenia na terenie miasta zapasów piasku oraz zorganizowania w 

ramach obrony cywilnej większej grupy osób do workowania. W momencie kryzysu, tak jak 
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to było w 2005r. kiedy Nowe Miasto dotknęła powódź, nikt na nikogo się nie oglądał. Kto 

miał siły, ten workował. Tym niemniej służby policji, które też brały w tym udział, powinny 

być rozdysponowane do innych zadań. Cały czas tereny okolic Groblicy są monitorowane. 

Wydano m.in. zalecenie natychmiastowej rozbiórki niektórych ogrodzeń prywatnych posesji, 

mogących ograniczać drożność rzeki. W województwie największe zagrożenie jest na 

Żuławach. Starosta zapewnił, że Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego czuwa. 

Wykonywane są prace profilaktyczne. Powódź to jednak żywioł, z którym trudno walczyć.  

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP - p. Leszek Zagórski poinformował, że jednym z 

zadań straży pożarnej jest likwidacja skutków powodzi. Chcąc oceniać w skali od 1 do 10, 

można powiedzieć, że komenda jest przygotowana na 8. Powodzi nie da się przeciwdziałać. 

Jest to zdarzenie losowe, nagłe. Straż może walczyć z jej skutkami. Komenda jest do tego 

przygotowana bardzo dobrze, zarówno jeżeli chodzi o siły jak i środki. Sama komenda jest 

jedną z najmniejszych, jeżeli chodzi o wielkość zatrudnienia. Są jednak kompanie odwodowe, 

wyspecjalizowane  i mobilne. Na terenie naszego powiatu są także prężne jednostki OSP. 

Obecny stan wód rzeki Drwęcy nie budzi niepokoju, sprzyjają temu warunki pogodowe.  

Radny Figurski zapytał czy komenda ma podpisane porozumienia o wzajemnej pomocy na 

wypadek zagrożenia. 

P. Zagórski odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby. Wszystko jest uregulowane na stopniu 

służbowym. Siły z sąsiednich komend są dysponowane poprzez wojewódzkie stanowisko 

koordynacji ratownictwa.  

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do p. komendanta. Radni nie mieli pytań. 

P. Zagórski poinformował o ubiegłorocznym sukcesie komendy. Jednostka została 

sklasyfikowana na III miejscu w województwie. Pod uwagę brano działalność służby 

prewencyjnej, kwatermistrzowskiej, operacyjnej, jednostki ratowniczo- gaśniczej, jak i 

wyniki kontroli, które odbyły się w komendzie w 2009r.  

Przewodniczący złożył w imieniu Rady Powiatu gratulacje p. Komendantowi. 

c) Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarno – Epidemiologicznu w Nowym 

Mieście Lubawskim 

Raport o stanie sanitarnym Powiatu Nowomiejskiego za rok 2009 stanowi załącznik nr 9. 

Radny Figurski powiedział, że w raporcie jest wzmianka o tym, że w jednym ze sklepów 

stwierdzono dużą ilość przeterminowanych produktów. Zakazano sprzedaży tych produktów, 

a kierownika sklepu ukarano mandatem w wysokości 1.000 zł. Radny zapytał czy 

zastosowano się do zaleceń Sanepidu i wycofano przeterminowany asortyment ze sklepu. 
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Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny - p. Ewa Pielak odpowiedziała, że w przypadku 

artykułów przeterminowanych wystarczy nakazać ich wycofanie. W omawianym przypadku, 

w związku z tym, że ilość towaru była bardzo duża, wydano decyzję, która podlega 

sprawdzeniu. W tym przypadku sprawdzono, że towar wycofano. P. Pielak wyraziła nadzieję, 

że sytuacja się nie powtórzy i nie będzie potrzeby wystawiania mandatów w tym roku. 

Radny Jan Czapliński zapytał, czy gospodarstwa agroturystyczne również podlegają 

kontrolom Sanepidu.  

P. Pielak odpowiedziała, że Sanepid ma pod nadzorem gospodarstwa agroturystyczne. Jednak 

te obiekty mają swoją specyfikę. Nie ma wobec nich specjalnych przepisów, a ogólne np. te 

które tyczą się obiektów gastronomicznych, trudno stosować wobec gospodarstw 

agroturystycznych. W przypadku takiego gospodarstwa,  gospodyni przygotowuje posiłki we 

własnej kuchni; nie musi mieć tak jak w restauracji wydzielonych, specjalistycznych 

pomieszczeń. Nadzór Sanepidu polega głównie na działalności doradczej np. odnośnie wody. 

Jest kilka gospodarstw, które czerpią wodę z lokalnego ujęcia, wobec czego Sanepid zachęca 

do jej badania. Duże obiekty typu pensjonat w Trzcinie, podlegają typowym kontrolom. W 

przypadku małych obiektów - do pięciu pokoi, kontrole mają charakter bardziej 

instruktażowy.  

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał, czy wówczas należy liczyć na odpowiedzialność samego 

gospodarza. 

P. Pielak odpowiedziała, że działalność małych gospodarstw polega na tym, że gospodarze 

zapraszają gości do swojego domu. Sanepidowi trudno wystawić na taki obiekt decyzję np. 

nakazującą dostosowanie do potrzeb osób niepełnosprawnych. Zaleca się jedynie pewne 

rozwiązania. 

Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania do p. Pielak. Radni nie mieli pytań. 

P. Pielak poinformowała, że od bieżącego roku inspekcja jest administracją zespoloną z 

administracją samorządową powiatową. Starosta jest pracodawcą dla powiatowego 

inspektora. Z kolei budżety zostały przy inspekcji wojewódzkiej. Obiekty podlegające pod 

powiat takie jak: szpital, szkoły ponadgimnazjalne, dom dziecka, będą od tej pory 

kontrolowane przez wojewódzką stację.   

Starosta dodał, że na Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich zostanie 

prawdopodobnie przyjęte stanowisko – protest wobec tego, że stacje weszły w skład 

powiatowej administracji zespolonej, natomiast budżety zostały w województwie.  Fakt, że 

kontrole jednostek powiatowych przeszły do województwa ma swoje dobre i złe strony. 

Zdaniem Starosty gorzej będzie o tyle, że do tej pory jednostki były systematycznie 
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kontrolowane, a teraz pewnie będą kontrolowane rzadziej. Starosta podsumował, że „bubel 

legislacyjny” trzeba oprotestować, a czy przyniesie to efekt – trudno powiedzieć. 

d) Powiatowy Urząd Pracy w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim za 

2009r. stanowi załącznik nr 10. 

Radny Figurski powiedział, że ze sprawozdania wynika iż pod koniec 2009r. bezrobocie 

znacznie wzrosło: w punktach procentowych – 5,5, w procentach – prawie 40. Radny zapytał 

czy z uwagi na wzrost bezrobocia, nasz powiat może liczyć na większe preferencje 

wynikające z algorytmu według którego przydziela się środki; czy jest szansa na otrzymanie 

większych dotacji na walkę z bezrobociem.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – p. Tadeusz Ławicki odpowiedział, że faktycznie 

bezrobocie w naszym powiecie wzrosło o 5,5 punktu procentowego, a w liczbach 

bezwzględnych – 40%. Jedną z przyczyn takiego stanu rzeczy jest m.in. fakt, że wcześniej, w 

2008r. powiat nowomiejski był trzecim w województwie, gdzie była najlepsza sytuacja jeżeli 

chodzi o stopień bezrobocia. W tych powiatach gdzie bezrobocie już wcześniej było wysokie, 

nie nastąpiło aż tak gwałtowne pogorszenie sytuacji. Jeżeli chodzi o możliwość pozyskania 

większej ilość środków – faktycznie jest brana pod uwagę wielkość bezrobocia. Do dnia 

dzisiejszego urząd nie posiada jeszcze informacji na temat wysokości środków z Funduszu 

Pracy na ten rok, ale z nieoficjalnych informacji wynika, że można liczyć na więcej 

pieniędzy. W ciągu roku PUP będzie składał projekty, z których zamierza pozyskać środki z 

rezerwy Marszałka Województwa, a następnie z rezerwy Ministra Pracy. Jest nadzieja, że 

ilość funduszy będzie większa, co pomoże łagodzić wzrost bezrobocia na terenie powiatu. Na 

przełomie marca i kwietnia powinna być już znana wysokość środków z Funduszu Pracy. 

Radny Marek Tuchalski powiedział, że bezrobotnych do 25 roku życia jest 866. Radny 

zapytał, jakie propozycje ma dla nich urząd pracy. Z kolei osób bezrobotnych z wyższym 

wykształceniem jest 128. Radny zapytał, po jakich kierunkach osoby mają największą 

trudność ze znalezieniem pracy. 

P. Ławicki odpowiedział, że osoby bezrobotne do 25 roku życia korzystają z wszystkich 

uprawnień wynikających z ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. Art. 49 

ustawy wymienia siedem grup bezrobotnych, którzy mają preferencje. Na pierwszym miejscu 

są wymienione właśnie osoby do 25 roku życia. Mogą one skorzystać ze stażów, dotacji, prac 

interwencyjnych, szkoleń oraz przekwalifikowania. Jeżeli chodzi o osoby bezrobotne z 

wyższym wykształceniem, najwięcej jest pedagogów, osób po kierunkach marketing i 

zarządzanie. Okres przez jaki figurują w ewidencjach PUP jest bardzo różny. W tej chwili 
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urząd posiada jedynie trzy oferty pracy dla osób z wyższym wykształceniem z uprawnieniami 

budowlanymi.  

Radny Tuchalski powiedział, że spośród wydatków z Funduszu Pracy, 430.600 zł. stanowią 

wydatki pozostałe. Radny zapytał co składa się na te wydatki.  

P. Ławicki odpowiedział, że są to wydatki przeznaczane na funkcjonowanie urzędu m.in. na 

informatyzację. Dodał, że w tej chwili nie dysponuje dokładnymi danymi na ten temat. 

Radny Ząbkiewicz stwierdził, że ma wątpliwości czy osoby figurujące w statystykach PUP 

jako osoby bezrobotne, faktycznie chcą podjąć pracę. 

P. Ławicki powiedział, że z danych statystycznych wynika iż tylko 28 osób odmówiło 

podjęcia pracy bez usprawiedliwienia. 

Radny Czapliński zapytał czy nadal obowiązuje procedura, że bezrobotny może trzykrotnie 

odmówić podjęcia pracy, a potem jest wykreślany z ewidencji. 

P. Ławicki odpowiedział, że wydłużono okres, na który osoba jest pozbawiana statusu 

bezrobotnego. Po nowelizacji przepisów, po jednej odmowie osoba jest pozbawiana statusu 

bezrobotnego na 120 dni, a za niezgłoszenie się terminie – na 90 dni.  

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do p. Ławickiego. Radni nie mieli pytań. 

e) Dom Pomocy Społecznej w Grodzicznie 

Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie za 2009r. stanowi 

załącznik nr 11. 

Radny Figurski zapytał czy dzienna stawka żywieniowa w wys. 5,28 zł. na jednego 

mieszkańca jest wystarczająca. 

Pani Grażyna Przybylska poinformowała, że przybyła w zastępstwie Dyrektora DPS – p. 

Grzegorza Januszewskiego. Zapewniła, że stawka jest wystarczająca. Niska stawka wynika z 

tego, że dom korzysta z Programu Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej, z którego 

pozyskuje za darmo produkty spożywcze. Pomoc ta jest związana z dochodem mieszkańców. 

Jeżeli dochód na osobę nie przekracza kwoty 715,50 zł. , a takich mieszkańców jest w domu 

20, placówka otrzymuje dodatkową żywność m.in. cukier, makaron, sery. Oczywiście 

żywność dzielona jest pomiędzy wszystkich mieszkańców. Ponadto, dom zakupuje półtusze, 

które są na miejscu przerabiane. To też wpływa znacząco na obniżenie stawki. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do p. Przybylskiej. Radni nie mieli pytań. 

f) Dom Dziecka w Pacółtowie 

Sprawozdanie z działalności Domu Dziecka w Pacółtowie w 2009r. stanowi załącznik nr 12. 

Radny Figurski powiedział, że dzieci z Domu Dziecka uczęszczają zarówno do szkół w 

Nowym Mieście, jak i w Tylicach i Bratianie. Radny zapytał czym jest spowodowane to, że 

 



9 
 

część dzieci dojeżdża do okolicznych miejscowości, bo na pewno wiąże się to z dodatkowymi 

kosztami. 

Dyrektor Domu Dziecka w Pacółtowie p. Małgorzata Wojnarowicz odpowiedziała, że 

placówka nie ponosi dodatkowych kosztów, ponieważ te zabezpiecza gmina. Zasadniczo 

dzieci powinny uczęszczać do szkół gminy wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie, ale część z 

nich posiada orzeczenia o konieczności kształcenia specjalnego. W mieście są klasy specjalne 

bądź wyrównawcze, a w gminach nie ma. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do p. Wojnarowicz. Radni nie mieli pytań. 

P. Wojnarowicz poinformowała, że z końcem 2009r. placówka osiągnęła standard określony 

w programie naprawczym. Spełniono wszystkie wymagania, oprócz ilości wychowanków. Do 

końca kwietnia br. liczba wychowanków zmniejszy się do wymaganych 30 osób. Następnie p. 

Dyrektor wystąpi do Wojewody o stałe zezwolenie na prowadzenie placówki opiekuńczo – 

wychowawczej. P. Dyrektor podziękowała również w imieniu wychowanków za starania w 

celu pozyskania z firmy „Sharp” darowizny w postaci telewizora 42-calowego. Ten duży 

telewizor zostanie umieszczony w jednym z pomieszczeń dziennych i podłączony do telewizji 

kablowej. 

Starosta dodał, że pozyskanie darowizny było możliwe dzięki osobistemu zaangażowaniu p. 

Andrzeja Koreckiego. 

g) Warsztat Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście Lubawskim 

stanowi załącznik nr 13. 

Starosta poinformował, że powiat otrzymał na ten rok mniejsze środki z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Środki dla WTZ-ów będą zabezpieczone, 

ale mniej będzie pieniędzy na zaopatrzenie ortopedyczne, turnusy rehabilitacyjne. Starosta 

poprosił Kierownika Warsztatów Terapii Zajęciowej p. Karinę Leliwę, aby na naradach i 

spotkaniach monitowała o to, aby PFRON zwiększył środki finansowe. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do p. Leliwy. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 9 

Zapoznanie ze sprawozdaniem Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2009r. 

Sprawozdanie z prac Komisji w 2009r. stanowi załącznik nr 14. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 10 

Informacja na temat realizacji inwestycji i robót drogowych w 2009r. oraz 

planem na 2010r. 

Informacja na temat wykonania robót inwestycyjnych i remontowych przez Zarząd Dróg 

Powiatowych w 2009r. stanowi załącznik nr 15. 

Plan rzeczowy robót na 2010r. stanowi załącznik nr 16. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych p. Ryszard Kłosowski poinformował, że rozstrzygnął się 

pierwszy przetarg na ten rok, na wykonanie remontu cząstkowego dróg. Planowana ilość – 10 tys. 

metrów. Do przetargu stanęły tylko dwie firmy: Przedsiębiorstwo Drogowo – Mostowe z Iławy 

oraz firma „Mar-Dar” z Lipna. Pierwsza firma zaproponowała cenę netto za 1 m2 – 18,50 zł, druga 

– 18,80 zł. Do 20 marca rozstrzygnięte będą kolejne przetargi. P. Kłosowski dodał, że liczy na 

oszczędności poprzetargowe i wówczas do aktualnego planu na 2010r. będzie „dokładka”. W 

ubiegłym roku odnowiono ogółem 10,5 km dróg, nie licząc remontu drogi Nowe Miasto - 

Kurzętnik. W 10-letniej działalności ZDP był to najlepszy rok. Na drodze Nowe Miasto – Kurzętnik 

wykonano 50% robót, na 30 września planuje się zakończenie remontu drogi. Ponadto, 

przebudowano prawie 1 km chodników. Na 2010r. oprócz tej drogi, zakończone będą również 

remonty dróg: Bielice  - Krotoszyny, Biskupiec - Łąkorz, Tylice – Tyliczki (wspólnie z Urzędem 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie) oraz dokończony remont drogi Mroczenko – 

Grodziczno – Montowo. P. Kłosowski dodał, że odcinek 150 metrów przy przejeździe kolejowym 

będzie wyłączony z remontu, ponieważ niebawem linia będzie modernizowana i przejazdy będzie 

remontować PKP. P. Kłosowski poinformował, że od 1 marca planuje się zamknięcie drogi 

wojewódzkiej w związku z przebudową mostu w Kuligach. Ruch zostanie skierowany na drogę 

Grodziczno – Mroczenko do drogi Nowe Miasto - Słup przez Gwiździny. W zamian za objazd w 

ubiegłym roku Zarząd Dróg Wojewódzkich wykonał remont odcinka drogi długości 2,3 km.  

Radna Katarzyna Trzaskalska zapytała, do kiedy planowany jest objazd. 

P. Kłosowski odpowiedział, że zakończenie remontu planowane jest na jesień.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał, jakie argumenty przedstawił p. Kłosowski, rekomendując 

Zarządowi Powiatu przystąpienie do wspólnej inwestycji z Gminą Biskupiec związanej z remontem 

chodników w Rywałdziku i Suminie.  

P. Kłosowski odpowiedział, że on żadnych argumentów nie użył. 

Starosta powiedział, że na posiedzeniu Zarządu p. Kłosowski przedstawił stosowne wyliczenia. 

P. Kłosowski odparł, że gdyby ZDP miał sam realizować to zadanie, za środki które powiat dołoży 

do projektu, nie zakupiłby nawet materiału. Dlatego warto przystąpić do wspólnej inwestycji. 

Dzięki niej zostanie wykonany prawie 1 km chodnika. Chodnik będzie wykonany porządnie, z 
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podbudową betonową. P. Kłosowski powiedział, że ZDP też będzie musiał przejść na tę, lepszą 

metodę. Do tej pory podczas chodniki wykonywano na wzmocnionej podsypce cementowo – 

piaskowej. Jednak w sytuacji, kiedy na chodnik wjedzie ciężki samochód, chodnik się zapada i 

trzeba go poprawiać. 

Ad. 11 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Po przerwie obecnych było 12 radnych. Nieobecni byli: Wicestarosta, radna Danuta Mazurkiewicz, 

Damian Godziński, Anna Stoklasa. Spóźnił się radny Zbigniew Buzanowski. 

Oprócz radnych, Sekretarza Powiatu i Radcy Prawnego obecni byli: p. Urszula Łydzińska, p. 

Krzysztof Piechocki, p. Mariola Ławicka, p. Ryszard Kłosowski. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2010r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/335/10 (załącznik nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Buzanowski.  

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 

Brukseli w 2010r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/336/10 (załącznik nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych 

w pożarze w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/337/10 (załącznik nr 19) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu, 

realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2010. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/338/10 (załącznik nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Łydzińska. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację wspólnie z Gminą 

Biskupiec budowy chodników we wsiach Rywałdzik i Sumin oraz udzielenia pomocy 

finansowej 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Szczepański powiedział, że w par. 4 uchwały uchyla się uchwałę z 24 października 

2006r. Radny zapytał, czego dotyczyła poprzednia uchwała. 

Starosta wyjaśnił, że w 2006r. również była podjęta uchwała wyrażająca zgodę na budowę 

chodników. W uchwale tej zapisano, że powiat nie będzie partycypował w kosztach 

inwestycji. W związku z tym, że zgodnie z nowym projektem uchwały, powiat przeznacza 

wkład finansowy w inwestycję, poprzednia uchwała jest uchylana. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/339/10 (załącznik nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż respiratora przez 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/340/10 (załącznik nr 22) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa 

wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólnie dostępnego dla dzieci i młodzieży przy 

Zespole Szkół im. C.K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim” 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Za 
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uchwałą nr XLIX/341/10 (załącznik nr 23) głosowało 12 radnych. Jeden radny wstrzymał 

się od głosu. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie gruntu Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/342/10 (załącznik nr 24) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie potwierdzenia udziału Powiatu Nowomiejskiego w 

projekcie pod nazwą „Znakowanie turystyczne regionu Warmii i Mazur” 

zaplanowanego do wykonania ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 

Warmia i Mazury 2007-2013 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Uchwałę nr XLIX/343/10 (załącznik nr 25) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Odpowiedzi na pytania były udzielane na bieżąco. 

Ad. 22 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 23 

Zakończenie obrad XLIX Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XLIX Sesji 

Rady Powiatu. 

 

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu 
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